
Norra Hagunda Älg- och kronhjortskötselområde 2020-12-10 

 

Lars Gräns  e-post: lars.grans@boldwinds.se 
Tfn: 018-39 61 16  hemsida: http:\\www.norrahagundaalg.se 
 

Protokoll från styrelsemöte 

Tid:  2020-12-09 

Plats:  Digitalt styrelsemöte 
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Magnus Kaisäter 
Karl-Göran Lindgren 
Bo Eriksson 
Thomas Lindahl 
Johan Steineck 
Johan Bruun 
 
                     

Erik hälsade alla välkomna och förklarade styrelsemötet öppnat. 
     

§ 1 Till justeringsmän valdes Bo Eriksson och Ronny Sandberg 
 
§ 2 Information 

1) Skyddsjakt på kronvilt. 

Jaktlag 161737 (Bergbacka) hade till Länsstyrelsen (LS) ansökt om skyddsjakt 

på kronvilt. Bl.a. tillfrågades NHK om vår uppfattning av deras ansökan. Vi 

rekommenderade LS att avslå ansökan. En motivering var att det är oetiskt att 

skjuta hindar denna tid på året eftersom de kan ha nyfödda kalvar eller långt 

gångna foster. NHK rekommenderade att jaktlaget i stället skulle vara uthålligt 

med störning av djuren. 

 2) Jägareförbundet har kommit ut med en ny upplaga av Handlingsplan Älg. 

Dokumentet finns att läsa på deras hemsida. 

§ 3 Spillningsinventering 

I våras gjordes spillningsinventering inom Fjärdhundra ÄFO. Resultatet blev ett 

index på 5,5 älgar/1000 ha och med ett intervall mellan 4,6 – 5,6. Justerat index 

(hänsyn taget till icke inventerade trakter) blev 4,3 älgar/1000 ha. 

Konstaterades att för varje spillningsinventering som gjorts har indexet sjunkit 

(minskande älgstam). 

§ 4 Avstämning av årets pågående älgjakt 

NHÖ har jakten fungerat bra. Det återstår att skjuta 1 tjur och 1 vuxet hondjur 

för att nå planen på 6 djur av respektive kön. Kalvavskjutningen på 15 stycken 

är 3 över planen. Tack vare den höga avskjutningen på kalv når NHÖ en 

nyttjandegrad i dag på 104 %. 

 NHN har jakten gått betydligt sämre. Planer är en avskjutning av 10 tjurar och 5 

vuxna hondjur. Till dagens datum har det bara blivit 3 tjurat och 3 vuxna 

hondjur. Avskjutning kalv ligger tidsmässigt bra till 11 av 15 skjutna. 

Nyttjandegraden på 57 % är alldeles för låg. 
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§ 5 Förändring av avlysningsjakter NHN 

Vid en jämförelse mellan NHN och angränsande ÄSO och även hela ÄFO:t är 

förhållandet mellan fällda älgar och planerad avskjutning alltför stora. 

Tidigare har vi beslutat: Om avskjutningen vid avstämning avviker från planerat 

har styrelsen möjlighet att förändra tilldelningen genom att samla ej utnyttjad 

tilldelning i en s.k. gemensam pott för jaktlagen. Med hänvisning till bl.a. ovan 

nämnda jämförelse beslutade styrelsen att inte genomföra denna förändring. 

§ 6 Överskjutning 

Jaktlag 16141 har meddelats att de gjort en överskjutning av en vuxen älg och 

att inbetalning på 8000:- ska göras till NHÄ bankkonto. 

§ 7 Avstämning av årets pågående kronviltsjakt 

Nyttjandegraden är 100 %. Dock har det skjutits 1 hjort mer och 1 hind mindre 

än planerat. NHK har fått ett muntligt meddelande från Länsstyrelsen (LS) att 

kunna utöka årets avskjutningsmål. Styrelsen anser att stammen tål ett högre 

uttag. Därför beslutade styrelsen att utöka årets avlysningsjakt till max 10 

hjortar, 10 hindar och 10 kalvar. Efter att Lars har förankrat detta hos LS 

beslutades att förändringen ska börja gälla fr.o.m. 2020-12-26. Information till 

jaktlagen görs via hemsidan och mail till de jaktlag som vi har adresser till. Vi 

ska också påminna jaktlagen att det är tillåtit att byta ut vuxet djur till kalv. 

För år 2021 kommer KSP att revideras i motsvarande grad. 

§ 8 Extra tilldelning av älg och kronvilt 

Inget jaktlag har inkommit med begäran om extra tilldelning. 

§ 9 Anslutning av nya marker 

Jaktledaren för marken Stjärnhult har väntat 1 och ½ år på att vårt årsmöte ska 

fatta beslut om eventuellt inträde. Orsaken till den långa behandlingstiden är 

den rådande pandemin. Styrelsen gav Lars i uppdrag att under december till LS 

skicka in en preliminär begäran att NHÄ/K ska utökas med denna mark. 

Diskuterades om vi i framtiden ska ha en minimiareal för nya marker som 

önskar anslutas till NHÄ/K. Inget beslut fattades. 

§ 10 Nya skötselplaner 

Inför 2021 års jakter ska ÄSP för både NH Övre och NH Nedre arbetas fram. 

Gällande KSP ska även revideras. Skötselplaner ska vara inskickade till LS 

senast den 31 mars. 

§ 11 Ekonomi 

Det är mycket få jaktlag som betalat in fällavgifter. 

§ 12 Övriga frågor 

Det fanns ingen övrig fråga. 

 

Erik förklarade styrelsemötet avslutat och konstaterade att det fungerade bra att 

genomföra styrelsemötet digitalt. 
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Vid protokollet      

 

 

Lars Gräns      

 

 

Justeras:  

 

 

Bo Eriksson  Ronny Sandberg 
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